ISSN 1008-505X ON 111-6996/S

PLANT NUTRITION AND FERI

首页 期刊介绍 编 委 会 投稿指南 期刊订阅 联系我们 留 言 板 English

植物营养与肥料学报 » 2009, Vol. 15 » Issue (4):930-935 DOI:

研究论文

最新目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索

<< Previous Articles | Next Articles >>

硒、锌及其交互作用对夏茶多酚氧化酶活性的影响

杜 倩 1 , 王昌全 1* , 李 冰 1 , 李焕秀 2 , 刘 杨 1

1四川农业大学资源环境学院,四川雅安 625014;2四川农业大学林学园艺学院,四川雅安 625014

Effects of Se, Zn and their interaction on polyphenol oxidase activity of tea leaves in summer season

DU Qian¹, WANG Chang-quan^{1*}, LI Bing¹, LI Huan-xiu², LIU Yang¹*

1 College of Resources and Environment, Sichuan Agricultural University, Yaan 625014, China;

2 College of Forestry and Horticulture, Sichuan Agricultural University, Yaan 625014, China

摘要 参考文献 相关文章

Download: PDF (339KB) HTML OKB Export: BibTeX or EndNote (RIS) Supporting Info

摘要 通过配合喷施不同浓度亚硒酸钠(Na_2SeO_3)和醋酸锌[($CH_3COO)_2Zn\cdot 2H_2O$],研究硒(Se)、锌(Zn)及硒锌交互($Se\cdot Zn$)作用对 夏茶叶片多酚氧化酶(PPO)活性的影响。结果表明,单施Se($100\sim 200~\mu g/mL$)和单施 Zn($0.4\%\sim 0.8\%$)处理,茶叶叶片PPO活性相对 较高;高浓度Se($>400~\mu g/mL$)和 Zn(>1.2%)处理对PPO活性的提高效应不明显,甚至有一定的抑制作用。同一Se、Zn处理喷施16~d后,茶叶叶片PPO活性相对较高。中浓度Zn($0.4%\sim 0.8%$)与中浓度Se($100\sim 200~\mu g/mL$)配合喷施,夏茶叶片多酚氧化酶活性较高;而高浓度的硒锌配施对PPO活性无明显促进效应。同一配施处理,喷施16~d后PPO活性变化趋于稳定,且比喷施16~d后,在原产的工作的时间效应不甚明显,而低中浓度10~d0。

关键词: 茶叶 多酚氧化酶 硒 锌 交互作用 茶叶 多酚氧化酶 硒 锌 交互作用

Abstract:

Different levels of Na_2SeO_3 (0, 100, 200 and 400 µg/mL) and $(CH_3COO)_2Zn\cdot 2H_2O$ (0, 0.4%, 0.8% and 1.2%) was applied by foliar spraying to determine the effects of Se, Zn and the their interaction on polyphenol oxidase (PPO) activity of tea leaves in summer season. The result showed that: (1) The PPO activity of tea leaves was higher when spraying apply Se at 100–200 µg/mL and Zn was 0.4%–0.8% compared to other treatments. Applying high-concentration of Se (>400 µg/ml) or Zn (>1.2%) alone did not significantly improve PPO activity. Higher PPO activity was observed at 16 days after Se or Zn spraying application. (2)Combined applying middle-concentration of Se (100–200 µg/mL) and Zn (0.4%–0.8%) increased PPO activity, but combine applying high-concentration of Se and Zn had no significant effects on PPO activity. The PPO activity after 16 days of spraying became stable. When applying high concentration of Zn combined with different concentration of Se, the temporal effect on PPO activity was not significant, but when low concentration of Zn was combined with different concentrations of Se, the temporal effect on PPO activity was significant.

Keywords:

Received 2008-08-05;

引用本文:

杜 倩 1 , 王昌全 1* , 李 冰 1 , 李焕秀 2 , 刘 杨 1 .硒、锌及其交互作用对夏茶多酚氧化酶活性的影响[J] 植物营养与肥料学报, 2009,V15(4): 930-935

DU Qian¹, WANG Chang-quan^{1*}, LI Bing¹, LI Huan-xiu², LIU Yang¹.Effects of Se, Zn and their interaction on polyphenol oxidase activity of tea leaves in summer season [J] Acta Metallurgica Sinica, 2009,V15(4): 930-935

Copyright 2010 by 植物营养与肥料学报

Service

- ▶ 把本文推荐给朋友
- ▶ 加入我的书架
- ▶ 加入引用管理器
- ▶ Email Alert
- ▶ RSS

作者相关文章